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Městys Náměšť na Hané

nám. T.G.Masaryka 100, 783 44 Náměšť na Hané
tel.č.: 585 757 811 | e-mail: podatelna@namestnahane.cz

Z Á P I S
zasedání číslo 7 Zastupitelstva městyse Náměšť na Hané

konané dne 5. 9. 2019 v zasedací místnosti od 17:00 hod.

Upozornění: Jedná se o neúplný zápis. Plná verze zápisu je k dispozici na úřadu městyse.

Doba jednání: 17.00 - 18.15 hod.
Přítomno: Ing. Iveta Botková, Ing. Alice Buiglová, Vlastimil Drška, Ing. Miroslav Hrabal,

Ing. Diana Huňková, Mgr. Marta Husičková, Mgr. Ondřej Kašpar, Mgr. Eva
Kašparová Zajíčková, Ing. Pavel Kurfűrst, Bc. Ivana Solovská, Mgr. Filip
Strážnický, Marek Švarc, Ing. Hana Zacpálková

Omluveni: Ing. Jaroslav Brzák, Tomáš Otruba
Neomluveni:
Předsedající: Mgr. Marta Husičková
Zapisovatel*: Iva Endelová, Vlasta Zapletalová
Ověřovatelé zápisu: Ing. Diana Huňková, Ing. Miroslav Hrabal,

*Předsedající v souladu s jednacím řádem městyse určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

1. Program 7. zasedání ZM

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje program 7. zasedání městyse

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/7/1/2019 bylo schváleno.

2. Kontrola usnesení z 6. zasedání ZM

Předkladatel: Ing. Hana Zacpálková
Z pozorování se vypouští: UZ/6/1/2019 ,2,3,4a, 4b, 5a, 5b - manželé Adamcovi uhradili kupní cenu, geometr R.
Krejčíř jim pozemek předal (zaměření)
7a, 7b - E. Štafová a L. Svobodovi byl pozemek, po úhradě kupní ceny, předán geometrem
Zůstává v pozorování 6a, 6b, 6c - z pozemku p.č. 539/5 musí být nejdříve oddělena veřejná část a poté bude V.
Nepožitkem uhrazena kupní cena a podepsána smlouva
Dále z pozorování vypouští bod 8,9

 

 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z 6. jednání ZM

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0
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Usnesení č. UZ/7/2/2019 bylo schváleno.

3. Kontrola plnění usnesení z jednání rady od 2.7. - 26.8.2019

Předkladatel: Mgr. Marta Husičková

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z jednání rady od 2.7.
do 26.8.2019

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/7/3/2019 bylo schváleno.

4. Pozemky

prodej pozemku p.č. 16
Předkladatel: Bc. I. Solovská
JUDr. E. Pressfreundová (zastupuje PSB servis s.r.o.) požádala o odkup pozemku p.č. 16 o výměře 91m2 . Tento
pozemek je jediným možným přístupem do domu č.p. 269 ve Vodní ulici.
Pozemek je ve vlastnictví městyse. 
Rada městyse Náměšť na Hané schválila na svém 34. jednání dne 29.7.2019 (UR/34/9/2019) záměr prodat
pozemek za cenu 500,- Kč /m2 + DPH

 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje prodej pozemku p.č. 16 zahrada o výměře 91 m2 v k.ú.
Náměšť na Hané za smluvní cenu 500,- Kč/m2 + DPH tj. 45.500,- Kč + DPH společnosti PSB servis s.r.o.
se  sídlem Roosveltova  111/10,  Olomouc  zastoupené  JUDr.  E.  Pressfreundovou  a  pověřuje  starostku
podpisem kupní smlouvy

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/7/4a/2019 bylo schváleno.

koupě pozemků (Začal, Slaní)
Předkladatel: Marek Švarc
Městys Náměšť na Hané řeší problematiku točny v ulici Nové Dvory. Točna zasahuje na pozemky p.č. 1069/2 a
p.č. 1069/3. Na těchto pozemcích mají vlastnický podíl 1/3 manželé Zdeněk a Veronika Slaní, Martin Začal
a městys Náměšť na Hané. Po dohodě s těmito spoluvlastníky městys odkoupí jejich třetinové podíly pod
točnou za smluvní cenu, která činí 900,- Kč/m2.
U pozemku p.č. 1069/2  se jedná o výměru 235m2. Manželům Zdeňkovi a Veronice Slaným bude vyplacena
smluvní cena 70.500,- Kč, M. Začalovi bude vyplacena smluvní cena 70.500,- Kč.
U pozemku p.č. 1069/3  se jedná o výměru 245m2. Manželům Zdeňkovi a Veronice Slaným bude vyplacena
smluvní cena 73.500,- Kč, M. Začalovi bude vyplacena smluvní cena 73.500,- Kč.

 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje koupi podílu 1/3 části pozemku 1069/2 orná půda v k.ú.
Náměšť na Hané o výměře 235m2  od manželů *** za smluvní cenu 900,- Kč/m2 , tj.  70.500,- Kč
koupi podílu 1/3 části pozemku 1069/2 orná půda v k.ú. Náměšť na Hané o výměře 235m2  od ***  za
smluvní cenu 900,- Kč/m2 , tj.  70.500,- Kč
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ZM pověřuje starostku podpisem kupních smluv
koupi podílu 1/3 části pozemku 1069/3 orná půda v k.ú. Náměšť na Hané o výměře 245m2  od manželů
*** za smluvní cenu 900,- Kč/m2 , tj.  73.500,- Kč
koupi podílu 1/3 části pozemku 1069/3 orná půda v k.ú. Náměšť na Hané o výměře 245m2  od ***  za
smluvní cenu 900,- Kč/m2 , tj.  73.500,- Kč
ZM pověřuje starostku podpisem kupních smluv

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/7/4b/2019 bylo schváleno.

Směna části pozemku p.č. 415/1 za pozemek p.č. 383/19
Předkladatel: Mgr. F. Strážnický
Rada městyse schválila záměr (UR/37/3/2019) směny části pozemku p.č. 415/1 orná půda o výměře 507m2

za pozemek p.č. 383/19 orná půda o výměře 507m2  .    Záměr směny byl vyvěšen 19.8.2019 a bude sejmut
6.9.2019.

 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje  směnu části pozemku p.č. 415/1 orná půda v k.ú.
Náměšť na Hané o výměře 507 m2 za pozemek p.č. 383/19 orná půda o výměře 507 m2 v k.ú. Náměšť
na Hané na listu vlastnictví 1367 ***, zastupitelstvo pověřuje starostku podpisem směnné smlouvy

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/7/4c/2019 bylo schváleno.

Koupě pozemku p.č. 395/24 a p.č. 395/23
Předkladatel: Mgr. O. Kašpar
V souvislosti s budoucí výstavbou cyklostezky Drahanovice - Náměšť na Hané požadoval vlastník pozemku
po  kterém má  vést  cyklostezka  ***  odkup  těchto  pozemků  za  smluvní  cenu  50,-  Kč/m2.  Důvodem byla
skutečnost, že získal pozemky ze Státního pozemkového úřadu Olomouc. Pozemky byly zaměřeny a dostaly
nová  čísla  parcelní.  Jedná  se  o  pozemek  p.č.  395/23  orná  půda  o  výměře  1256  m2  v  k.ú.  Náměšť
na Hané za cenu 62.800,- Kč a pozemek p. č. 395/24 orná půda o výměře 358m2 za cenu 17.900,- Kč.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť  na Hané schvaluje  koupi  pozemků p.č.  395/23 orná půda o  výměře
1256 m2 v k.ú. Náměšť na Hané a p.č. 395/24 orná půda o výměře 358 m2 za celkovou cenu 80.700,- Kč
od ***. ZM pověřuje starostku podpisem kupní smlouvy

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/7/4d/2019 bylo schváleno.

5. SFDI - podání žádosti na cyklostezku Náměšť - Drahanovice

Předkladatel: M. Švarc
SFDI - podání žádosti na cyklostezku Náměšť - Drahanovice
Firma Atelis zpracovala PD na cyklostezku Drahanovice Náměšť na Hané.
V případě, že se podaří do 22.10. zajistit stavební povolení (musí mít právní moc) podá firma Atelis žádost
na SFDI za částku 35.000,- Kč
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje podání žádosti o dotaci na cyklostezku Drahanovice -
Náměšť na Hané prostřednictvím firmy Atelis - úhradu za podání žádosti ve výši 35.000,- Kč

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/7/5/2019 bylo schváleno.

6. Program na podporu neziskových organizací v Náměšti na Hané na rok 2020

Předkladatel: V. Drška
Celková částka z rozpočtu na rok 2020 - 450.000,- Kč
V rámci pravidel došlo k upřesnění - dotaci lze použít v souladu se žádostí a s rozhodnutím o poskytnutí dotace
- publicita (propagace městyse v Nám. novinách, na letáčcích, využitím znaku městyse...)

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje a) podmínky programu
b) alokaci stanovenou na rok 2020 ve výši 450.000,- Kč
c) harmonogram výzvy
d) výběrovou komisi ve složení - M. Švarc, I. Solovská, I. Botková, P. Husička, P. Valentová

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/7/6/2019 bylo schváleno.

7. Rozpočet

Předkladatel: Ing. P. Kurfűrst

Rozpočtová opatření č. 12,13

viz. příloha

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané bere na vědomí RO č. 12 k 22.7.2019 a č. 13 k 26.8.2019

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/7/7a/2019 bylo schváleno.

Předkladatel: Ing. M. Hrabal 

Rozpočtové opatření č. 14

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje RO č. 14 k 5.9.2019, tímto RO se objem rozpočtu
navyšuje o 4.700.000,- Kč

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/7/7b/2019 bylo schváleno.

Předkladatel: Ing. Iveta Botková

Rozpočtový výhled
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Povinností obce je schvalovat střednědobý výhled rozpočtu minimálně na období 3 let.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu na období 2020 - 2022

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/7/7c/2019 bylo schváleno.

8. Podání žádosti na akci sběrný dvůr

Předkladatel: Ing. D. Huňková
Jedním z bodů Programového prohlášení ZM Náměšť na Hané 2018 - 2022 je oblast III. Životní prostředí.
Ta, mimo jiné, obsahuje i následující:
-  připravit  projektovou dokumnetaci  na  sběrný dvůr,  požádat  o  dotaci  a  tím i  změnit  systém nakládání
s tříděným odpadem
Městys  navázal  spolupráci  s  firmou ENVIprojekt  CZECH s.r.o.  se  sídlem ve  Zlíně,  která  má zkušenosti
s podáváním projektů obdobného charakteru. Firma bude zastupovat městys s nositelem ITI OA ve věci získání
dotace z "Operačního programu Životní prostření 2014 - 2020". Jedná se především o konzultace s nositelem
ITI při přípavě projektového záměru, vytvoření a administrace projektového záměru, finalizace projektového
záměru

 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje podání žádosti o dotaci "Sběrný dvůr Náměšť na Hané"
do "Operačního programu Životní prostření 2014 - 2020"

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/7/8/2019 bylo schváleno.

9. Přemístění sochy sv. Jana Nepomuckého

Předkladatel: Mgr. M. Husičková

V  souvislosti  s  komplexním  řešením  ulice  Vaňourkova  před  COOP  je  třeba  přemístit  sochu  sv.  Jana
Nepomuckého.  Sv.  J.  Nepomucký se narodil  v  roce 1340 v Pomuku,  studoval  na pražské univerzitě,  byl
generálním vikářem. Stál na straně arcibiskupa Jana z Jenštejna proti králi Václavovi IV. Doprovod Jana z
Jenštějna byl zatčen (4 muži), Jan z Pomuku byl mučen a poté hozen z Karlova mostu do Vltavy.Na památku
jeho smrti se pak umísťovaly sochy na mosty.
Varianta č. 1 umístění sochy na křižovatce ulice Bělidlo a náměstí T. G. Masaryka viz. příloha
Varianta č. 2 posunutí sochy směrem k budově COOP viz. příloha (žlutá plocha)

Diskuze:
Marta Husičková Varianta č. 1 je dle mého názoru hezčí, ale je podstatně náročnější jak finančně

(musela by se postavit od toku zídka), tak i ve vyjednávání se správcem toku,
do jehož pozemku by se zasáhlo. Varianta č. 2 je mnohem schůdnější, posunutí
sochy o cca 2 m směrem k obchodu by nebylo až tak velkou změnou, socha
by měla novou podestu, takže by sv. Jan byl umístěný výš, bylo by to jednodušší
řešení.

Diana Huňková Ohledně  var.  č.  2  projektantka  řekla,  že  prověří,  zda  by  posunutí  vůbec
bylo možné, jestli tam nejsou sítě?

Marta Husičková Ne,  od  projektantky  je  2.var.  předložena  jako  návrh,  pro  který  je  možno
se rozhodnout, nejsou tam překážky.

Miroslav Hrabal Mě se  nelíbí,  že  pro  2.  var.  nemáme vizualizaci  jako  u  1.  var.,  není  jasná
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představa, jak to bude dle 2. návrhu vypadat. Bylo by dobré, abychom si nechali
předložit vizualizaci obou variant, a až podle toho se později v klidu rozhodli.
Když není přesně specifikované kam až o kolik metrů se socha posune, tak až
se socha ocitne opravdu před obchodem, ať mi nemůžou občané vyčítat, že pro
toto jsi hlasoval. Měl by být předložený návrh s konkrétním místem a vizualizací,
ať to projektantka udělá.

Marta Husičková Projektantka se vyjádřila, že už nebude žádné další podrobnosti rozpracovávat
do té doby, než zastupitelé odhlasují jednu nebo druhou variantu, bude pracovat
až na dané odhlasované variantě.

Miroslav Hrabal Ale jak se máme rozhodnout bez jasné představy, nedělejme to zbrkle, o jasných
návrzích se můžeme rozhodnout i později.

Marta Husičková Je třeba rozhodnout dnes, jinak nás to bude brzdit v pozdějším podání žádosti
o dotaci.

Eva Kašparová Zajíčková A co kdybychom sochu nechali přesunout od křižovatky dál do ulice Procházkova
blíže k toku? Případné sítě přeložit, i kdyby se musela rozbít ta nová cesta, ale
sochu dát na důstojné místo, náklady s jejím přeložením stejně vždycky budou.

Marta Husičková V žádném případě, přeložení sítí je drahé a rozbít novou cestu? Ne.
Ondřej Kašpar Posunutí podle 2.varianty o 1-2 metry je tou nejmenší změnou oproti stávajícímu

umístění, občané by ji v podstatě téměř ani nemuseli zaznamenat.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje přemístění sochy sv. Jana Nepomuckého dle varianty
č. 1

Výsledek hlasování:
Pro: 0 / Proti: 12 / Zdrželo se: 1

Návrh usnesení nebyl přijat.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  městyse  Náměšť  na  Hané  schvaluje  posunutí  sochy  sv.  Jana  Nepomuckého  směrem
k budově COOP dle var. č. 2

Výsledek hlasování:
Pro: 12 / Proti: 1 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/7/9/2019 bylo schváleno.

10. Všeobecná rozprava

Diskuze:
Vlasta Blahová Šumice už není Šumice, ale stoka. Tok je zarostlý, průtok je místy už jen 1,5 m,

okolí toku zamořuje zápach. Ať se správce toku přijde podívat jak to od splavu až
po Navrátilovo vypadá, 10 a více let se tam nic nedělalo.

Marta Husičková U splavu bychom měli tok udržovat my, dál pak správce toku.
Diana Huňková Je v řešení, zda splav je skutečně stavbou a majetkem městyse, asi ano, a proto

je městys zřejmě správcem délky vzdutí toku, ale nikdo nedokážeme přesně určit
kolik metrů to vlastně je,  zda po lávku, po hřiště,  atd.  Jaká je délka vzdutí
od splavu by měl určit nějaký odborný projektant inženýr.

Marek Švarc Směrem od mostu do ulice Vodní správce toku část vyčistil, zbytek nechali. Řeší
se to už od ledna, je to složité.

Marta Husičková Změnil  se správce toku, nyní jím je pan Poruba, my jsme tlačili  na to,  aby
se čištění provedlo, část toku byla skutečně vyčištěna, přáli jsme si, aby bylo
čištění  provedeno  v  ještě  delší  trase,  ale  vím  o  tom,  že  pan  Poruba  měl
velké problémy i kvůli té krátké trase, kterou vyčistit nechal.

Marek Švarc Je vidět, že kde bylo čištění provedeno, znovu teče voda, obnovuje se přirozený
tok, čištění je dobré dělat.

Marta Husičková Marek Švarc psal správci toku v březnu, já v červnu, posílaly se fotografie,
přijeli, byli tady i po tom přívalovém dešti a viděli jak moc je čištění třeba, ale
vyjednávání je opravdu těžké.
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Vlasta Blahová V ulici  Procházkova po realizace nové silnice není funkční odvodnění,  ze tří
kanálu jsou dva ucpané štěrkem, který tam nahrnuli, a třetí je úplně mimo cestu,
všechna  voda  se  valí  po  cestě  a  teče  mi  do  zahrádky.  Dále  schodky
u Chromcového (Vinohrádek) jsou ve strašném stavu, ujíždějí kameny, je to tam
opravdu nebezpečné. Já i další tamtudy chodíme na hřbitov, je otázka času, kdy
se tam někdo zraní. Takto to nemůže zůstat.

Marta Husičková Co se  týká kanálů,  silnice  v  ul.  Procházkova není  ještě  dokončeným dílem.
Nevíme co dělat dřív. Je toho na obci spousta, co je třeba udělat, tam záchody,
na č.p. 99 rýna, u Ostrého podnět na světla....

Hana Zacpálková Přece  by  se  to  dalo  aspoň  nějak  nízkonákladově  provizorně  opravit,
podbetonovat,  ať  se  kameny  nehýbou.

Marta Husičková Tady žádná nízkonákladová oprava problém nevyřeší.
Marek Švarc Je otázka, co by to udělalo po zimě.
Hana Zacpálková No tak by to možná prasklo, ale pořád by to bylo lepší než neudělat nic.
Marek Švarc Zítra se jdeme podívat na hřbitov na nově osazené rámy, tak se můžeme podívat

i na ty schodky.
Diana Huňková Paní Vlasta má ve všem pravdu, kanály, schody, tok....
Diana Huňková Vzhledem k nárůstu dopravy přes Náměšť způsobenému uzavírkou v Loučanech

by bylo dobré, kdyby se zvýšil počet projíždějících policejních hlídek. Děti začaly
chodit do školy a provoz je opravdu velký, zvýšilo se riziko nehody nebo zranění.

Marek Švarc Bylo  by  vhodné  také  umístění  zrcadla  u  křižovatky  u  kostela.  Při  příjezdu
od Olbramic kolem kostela na křižovatku je špatný rozhled, za sochu Immaculaty
není dobře vidět,  kdyby bylo v protějším parčíku umístěno zrcadlo, problém
špatného rozhledu by vyřešilo.

Marta Husičková Umístění zrcadla by bylo nákladné..

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

Ověřovatel: Ing. Diana Huňková, Ing. Miroslav Hrabal   ............................................................
 
Starostka Mgr. Marta Husičková   ............................................................
 
Datum vyhotovení:


